
El pasado 15 de julio, la junta de gobierno con 3 asis-
tentes, el alcalde, la regidora de urbanismo y el re-
gidor de servicios, aprobó con carácter definitivo, el 
proyecto de urbanización del sector La Cabana.  Esta 
urbanización se encuentra situada en el lado mar de 
la avenida de Marques de Tamarit, y es un terreno 
triangular limitado por esta avenida, la piscina públi-
ca  y el pinar,   y una nueva calle,  que ira desde la 
rotonda de la estación a la de la gasolinera,  y que 
tendrá unas espléndidas vistas sobre la plana del Gaià 
y Tamarit . Allí  se construirán 140 viviendas.  

El Gobierno ha 
cambiado el pro-
yecto que se traba-
jó en el periodo an-
terior cuando ABG 
gobernaba,  sin 
decir nada a nadie, 
ni a las comisiones, 
ni al pleno, ni a 
ningún miembro 
de la oposición. La 
aprueban en una 
junta de gobierno,  
a la que asisten 3 
miembros, el día 
15 de julio.  Esto es 

transparencia y información, sí señor. 

Y además las modificaciones que hacen son para ir 
hacia atrás.  El carril bici,  que estaba proyectado 
en la calzada,  desde la rotonda de 
la gasolinera hasta la de la estación 
para complementar el hecho en Mar-
ques de Tamarit,  vuelve a estar en 
las aceras (como en la Vinya Gran 
o en la nueva zona entre la vía del 
tren y Marques de Tamarit), donde 
no se utilizan absolutamente nada ( 
y dificultarían si se usasen, dado la 
estrechez de las aceras, el paso y el 
paseo con coches de niños, carros de 
compra,  personas de movilidad redu-
cida, etc.).  

En este caso además,  si se ha modifi-
cado (que el acuerdo de la Junta de 
Gobierno no menciona)  la distribu-
ción del vial entre calzada, bicicletas 
y peatones, puede quedar afectada 
la anchura de la acera lado mar de 
la calle, magnifico mirador público y 
paseo para ir a la playa,   que estaba 
prevista en 3 metros.

Otro cambio ha sido los árboles previstos que, según 
el acuerdo de los 3 miembros del gobierno que lo 
aprobaron,   serán elegidos en función de su manteni-
miento. Como único criterio es bastante preocupante, 
ya que se esta llenando el pueblo de especies de rápi-
do crecimiento iguales en todas calles (Campus, Vinya  
Gran, etc.).  

Por último les resaltes vuelven a ser no disuasorios, 
bajando su altura. El argumento de que los coches 
se estropeen no vale, si se va a 30 Km. por hora, la 
velocidad permitida,  no hay ningún problema.  Con 
esta modificación se vuelve a dar prioridad al vehículo 
privado y se dificulta que esta calle,  otra mas, tenga  
“una imagen de marca”, que da calidad al pueblo, 
como dijo el Sr. Blanc sobre Marques de Tamarit 2º 
fase.   

ABG, cuando encabezaba el anterior gobierno, tam-
bién cambio un proyecto.    Teníamos una idea de lo 
que es calidad de vida, sostenibilidad  y movilidad 
que, de acuerdo con los socios que tenia cuando go-
bernaba,  traslado a un proyecto que hoy esta termi-
nado.  Una idea de calidad de vida, sostenibilitat y 
movilidad  que prioriza que las calles sean para las 
personas no para los coches, para las criaturas peque-
ñas, las personas  mayores y las de en medio y sus di-
ferentes necesidades;  que sean lugares de encuentro 
y ayuden a establecer vínculos para crear cohesión 
social y sentido de pertenencia;   que sean seguras y 
también bonitas.  Además que el tráfico sea ordenado 

y, en general,  no de paso (van mucho más rápido)  y 
que se fomenten los medios de transporte alternativos: 
caminar, bicicleta, transporte público.  Y que puedan 
crearse actividades alrededor, de comercio , de ocio, 
por ejemplo. Esa es nuestra filosofía (Ah!  y que haya 
aparcamientos disuasorios y de necesidad). 

Marques de Tamarit 2 fase se modifico para  plasmar 
esos principios en Altafulla: amplias aceras,  velocida-
des de tráfico lentas, carril-bici separado y quitando 
espacio a los coches, no a las personas,  un paseo 
arbolado,  cerca de la vila closa que puede potenciar 
los comercios y bares existentes y fomentar que haya 
otros, especialmente cuando se La Cabana este cons-
truida y Villa... sea un equipamiento público.    

Las modificaciones el anterior gobierno, se hicieron 
con toda la información pertinente a la oposición has-
ta que empezaron las obras en noviembre. Se informó 
en la comisión de territorio del 20 de septiembre y del 
18 de octubre. También se informó en el pleno de 28 
de septiembre, donde la Sra. Martinez y el Sr. Perez 
protestaron por la falta de “información  transparen-
cia” y  donde el Sr. Blanc propuso una comisión de 
seguimiento de las obras,  que se creó posteriormen-
te, para  conjuntamente con el arquitecto municipal y 
sin la regidora, hacer una visita a la ejecución de las 
obras los primeros lunes de cada mes.  

El cambio supuso un incremento de coste del precio de 
adjudicación pero no del presupuestado. Se ha cerra-
do la obra sin sobrecostes. El paseo esta ahí.

Como dijo en su día el Sr. 
Genè,  no niego la legalidad 
técnica del cambio y de sus 
formas, ni siquiera legitimi-
dad a su diferente idea de 
futuro, de pueblo, de movili-
dad, pero él mismo dijo en 
ese pleno del  28 de septiem-
bre  “que si be legalment no 
cal un nou tràmit d’informació 
pública, política, etica o mo-
ralment sí que caldria”.  Pues 
eso, pero muchísimo  mas.   
Los proyectos de urbanismo 
cuanto mas participativos y 
claros mejor, que no haya, 
ni inconscientemente, falta 
de información.   Y, además, 
en nuestra opinión,  la modi-
ficación realizada es un gran 
paso atrás en una tendencia 
dominante y necesaria: la 
menor utilización del coche 
particular. 

La Cabana, un paso atrás
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Se frustra la 
oportunidad 
de convertir 
Altafulla en 
un pueblo de 
circulación lenta 
(30 km/h)

Tancat per inviabilitat econòmica
El “flamant” poliesportiu d’Altafulla serà lliurat aquest mes d’agost però no podrà obrir 
les seves portes. Un magnífic edifici amb molta façana exterior però que no té pressupost 
ni pel seu manteniment. Això són prioritats i previsions que malauradament va donant 
la raó a ABG   

El divendres 1 d’agost dansa i 
percussió al xiringuito La Sal
A partir de les 8 de la tarda perfomance dels 
grups del Rafa i la Raissa. Mostra dels alum-
nes de percussió d’Altafulla i mostra de dansa  
a ritme de jazz des de la platja d’Altafulla al 
xiringuito La Sal. 
I l’altre divendres 8 d’agost viu des del Xirin-
guito la inauguració dels Jocs Olímpics de 
Pekín i participa en l’Olimpíada popular a la 
platja.       

El 9 d’agost Olimpiada popular 
a la platja d’Altafulla
El proper dissabte 9 d’agost, unes hores més tard 
de l’inici dels JJ.OO. de Beijing, el Link organitzarà 
a la platja (al costat del xiringuito “La Sal”) la 1ª 
Olimpíada  Popular d’Altafulla. Els Jocs cercaven 
originàriament la pau i el respecte entre els homes. 
Aquesta idea dels moderns Jocs Olímpics és la que 
ens mou a organitzar una jornada on es combina-
ran la diversió i la competició. Per un dia tots els 
que s’apropin a partir de les 19 h. al xiringuito po-
dran passar de senzills espectadors a ser actors i 
actrius principals del veritable sentit de l’esport: la 

superació personal i la competència neta amb els 
altres. Tot dins d’un marc lúdic on l’important serà 
passar-ho bé i complir amb el lema olímpic “Citius, 
altius, fortius” (més ràpid, més alt, més fort).
Les proves seran cursa de velocitat, salt de llarga-
da i llançament de pes. També, per aquells que 
s’hagin quedat amb ganes de més, hi haurà una 
cursa de relleus. 
Al llarg de tot el dia, al mateix xiringuito, podreu 
gaudir d’una exposició amb imatges i històries dels 
JJ.OO. de l’era moderna, i un petit homenatge a 
l’Olimpíada Popular de Barcelona de 1936. No hi 
falteu, us esperem.
Xiringuito “La Sal” , 9 d’agost a les 19 h.
Inscripcions limitades. Preu:2 €.
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Si estos son los ‘ideales’ de Altafulla 
nos quedamos con los Celtas cortos. 
Los socios del PSC “oficial y añadido” 
en el ayuntamiento de Altafulla,  vota-
ron en contra de rechazar la directiva 
europea que apuesta por la jornada 
de 65h semanales. En palabras de Pé-
rez, el responsable político “ideal” de 
personal del ayuntamiento “gracias 
a haber echado muchas horas traba-
jando soy quien soy”. El primer paso 
debe de ser la previsión de incremen-
tar el salario de los trabajadores del 
consistorio en un 2% anual hasta el 
2011, muy por debajo de las previsio-
nes del IPC. Eso sí, para los concejales 
del equipo de gobierno el aumento 
previsto será de entre un 4 y un 5%. 
Hemos de reconocer que desde que 
ha llegado este nuevo equipo de go-
bierno a los trabajadores no se les 
oye protestar, ¿Viva el látigo?

Primera fiesta de Brisas sin olores. 
Sólo 10 meses de gobierno de pro-
greso pero suficientes para que este 
año los malos olores no deban presi-
dir la cena del 16 de agosto, la fiesta 
mayor en Brisas del Mar. Ahora toca 
cumplir con el compromiso de hacer 
una depuradora con capacidad sufi-
ciente para absorber el aumento de 

población previsto y que el fin de los 
malos olores sea sólo un recuerdo de 
un gobierno defenestrado con la com-
plicidad de un tránsfuga político.

Convocan una manifestación en contra 
del incremento del IBI para el 2 de 
agosto. Así lo dicen las cuartillas en-
ganchadas en las paredes y farolas 
del pueblo. Una manifestación  que 
irá de la Plaça dels Vents a la Plaça 
del Pou. Recordamos que desde ABG 
nos ofrecimos a colaborar en la bús-
queda de soluciones correctoras. 
La problemática del IBI también fue 
el tema estrella de las preguntas -que 
realiza la ciudadanía al alcalde- de la 
última sesión plenaria del ayuntamien-
to. El pleno celebrado el 25 de julio 
sirvió para contemplar una ‘espantá’ 
del alcalde harto de soportar acusa-
ciones – a nuestro entender injustas-. 
Desde ABG nos preguntamos ¿Huír es 
la mejor forma de buscar soluciones?

El veïnat de Safranars segueix cas-
tigat sense sortida al nou passeig 
Marqués de Tamarit.  De res ha servit 
el compromís del regidor Muntades 
en el govern de Manel Ramon ni el 
projecte impulsat per la regidora 
Méndez-Vigo en el govern Farré per 

donar una sortida directa del veïnat 
de Safranars a l’antiga carretera na-
cional 340 que també fos una sortida 
natural dels cinemes i del Caprabo-
Eroski. Ara una vegada finalitzada la 
segona fase del passeig Marquès de 
Tamarit i sense l’excusa de sobrecost 
per l’estalvi de la rotonda de Tragi-
ners, la regidora Navarro (PP) en el 
govern Gené (PSC), sembla que s’ha-
gi oblidat de la petició del veïns. És 
més, el nou govern que tant és quei-
xava de manca de “participació” diu 
que tracta aquest assumpte amb els 
cinemes i el centre comercial oblidant 
que hi ha un veïnat que es va mobi-
litzar des de fa 5 anys per reclamar 
una sortida al nou passeig que ja ha-
via estat incorporat en el projecte.         

El Pla Territorial del Camp de 
Tarragona recull l’ampliació del po-
lígon industrial d’Altafulla i millores 
demanades pel govern Farré. El de-
partament de política territorial de la 
Generalitat ha aprovat inicialment el 
Pla Territorial (PTCT) que dissenya el 
creixement i l’ordenació del territori 
del Camp de Tarragona dels pro-
pers 15 anys. Des de l’ajuntament 
d’Altafulla s’havia demanat l’ampli-
ació de sòl industrial, el reforçament 

de la protecció d’espais natural de la 
plana del Gaià i la millora de les co-
municacions ferroviàries. El projecte 
que se sotmet a exposició pública 
per un període de tres mesos recull 
algunes de les peticions com la futu-
ra ampliació del polígon industrial, 
el reforç de l’espai natural del Gaià 
i la possibilitat de recuperar l’anti-
ga línia ferroviària Reus-Roda com 
enllaç de passatgers per completar 
una anella de rodalies que permeti 
arribar a l’aeroport i a l’estació del 
TGV. Caldrà reforçar i recuperar en 
les al·legacions les peticions fetes 
des de l’ajuntament com la creació 
d’un baixador ferroviari Altafulla 
Nord-Brises del Mar, controlar el 
pas de mercaderies perilloses d’una 
línia que ha de primar el trànsit de 
passatgers, reduir l’impacte del nou 
eix viari Reus-Torredembarra, seguir 
reclamant que el Trancamp pugui 
arribar a Altafulla i reforçar  la pro-
tecció de la plana del Gaià cap a un 
Parc Natural o forestal de les Terres 
del Gaià i per limitar el creixement 
urbanístic del municipi. Caldrà tam-
bé vigilar el que pugui suposar qual-
sevol canvi d’ús de reforma interior 
del centre d’Altafulla i de Brises del 
Mar.  

Una reunió per concretar la ruta dels castells 
del Baix Gaià va servir per veure en primícia la 
moda que aquest estiu es llançarà al mercat des 
de l’alcaldia d’Altafulla. L’encarregat de cerimò-
nies era un altre personatge acostumat a canviar 
de jaqueta: el trànsfuga. Confiem en el refrany 
que diu: ‘el hábito no hace al monje’ perquè sinó 
la imatge d’Altafulla està en crisi. Com es pot 
apreciar a la foto cedida pel Diari de Tarragona 
les retallades han començat pels pantalons. 

Arriba la moda   
Gené-estiu a Altafulla

RecoRdamos que aBG consiGuió TRes concejales en las pasadas elecciones y que un 
TRánsfuGa Tiene una de nuesTRas (vuesTRas) acTas. ¡TRánsfuGa devuelvenosla!

El govern d’Altafulla esquitxat pel transfuguisme 

La comissió de seguiment del pacte 
antitransfuguisme formada per tots 
els grups parlamentaris i presidida 
per la ministra d’Administracions 
Públiques, Elena Salgado, ha 
acordat per unanimitat aquest 
dilluns 28 de juliol tramitar a la 
comissió d’experts la declaració de 
Jano Francino com a trànsfuga així 
com incloure l’alcalde d’Altafulla, 
Josep Maria Gené en aquesta 
declaració per haver inclòs en 
el seu govern un trànsfuga  
incomplint el compromís del pacte 

antitransfuguisme signat per 
tots els grups parlamentaris. La 
petició ha estat defensada per la 
responsable de política municipal 
d’Izquierda Unida, Montserrat 
Muñoz, que ha qualificat de 
trànsfuga a Francino per haver-
se quedat l’acte de regidor i els 
càrrecs de govern obtinguts per 
Alternativa Baix Gaià (ABG) i 
debilitar el govern d’ABG-CIU-ERC 
que va ser derrocat per una moció 
de censura tres setmanes després, 
obtenint Francino com a premi un 

nou càrrec en el govern de Gené. A 
excepció del PSOE tots els partits, 
inclòs el Partit Popular, han estat 
d’acord en declarar trànsfugues 
a Francino i Gené. Una declaració 
que requeria unanimitat. Ara serà 
la comissió d’experts formada 
per personalitats independents 
que abans de finalitzar l’any 
emetrà el seu dictamen definitiu 
que només necessita majoria per 
aquesta declaració política de 
transfuguisme que també inclourà 
a Gené instant-lo a excloure 

Francino de l’equip de govern sota 
l’amenaça de poder ser expulsat 
del seu partit. 
CiU, ERC i ICV-EUiA han signat 
també la petició de transfuguisme 
que ha rebut el suport del PP, 
Coalició Canaria, BNG, UPyD, UV, 
PAR i NA-BAI entre altres. 
Un resultat molt positiu per 
recuperar l’ètica de la política que 
és tacada per personatges com 
Francino que fan un ús miserable 
de la decisió de la ciutadania en 
les urnes. 

Tramitada per unanimitat la petició per declarar trànsfuga 
Jano Francino i també a Gené per haver-lo nomenat 

Gaianades


